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Uw kenmerk 

Geachte heer, mevrouw, 

Hierbij bieden wij u ons antwoord aan op de door mevrouw Chakor van GroenLinks 
en de heer Honkoop van de VVD gestelde vragen over energiebesparing bij 
sportverenigingen. De brief van de vragenstellers treft u als bijlage aan. 

1. Bent u het met ons eens dat deze subsidieregeling kansen biedt aan Groningse 
sportverenigingen? En zijn er Groningse verenigingen die gebruik willen maken 
van deze regeling? 

Ja, de subsidieregeling "energiebesparing en duurzame energie sportaccommodaties" 
biedt kansen voor een beperkt aantal verenigingen. De voorwaarden zijn streng. 
Zo moet een vereniging zelf de energierekening betalen en ook zelf de investering doen. 
In de gemeente Groningen betalen niet alle clubs de energierekening zelf, omdat de 
gemeente dit doet (centrale inkoop). Er zijn bij ons nog geen verenigingen bekend die 
aangegeven hebben van deze regeling gebruik te willen maken. 

2. Voert het college actief beleid om sportverenigingen te wijzen op dergelijke 
regelingen en hen desgewenst te begeleiden bij het doen van een aanvraag? 
Zo ja. Op welke manier? Zo nee, waarom niet? 

Ja, wij hebben deze subsidieregeling breed verspreid onder de verenigingen tijdens de 
overleggen over de beheerplannen en bij de parkoverleggen (de overleggen per 
sportpark). De sportvereniging moet zelf de aanvraag doen. Daarbij bieden wij 
desgewenst ondersteuning. 

3. Kan het college in overleg met de sportkoepel in kaart brengen welke 
belemmeringen sportverenigingen ervaren bij het doorvoeren van 
energiebesparende maatregelen? Zo ja, op welke manier? Zo nee, waarom niet? 

Het doorvoeren van energiebesparende maatregelen is besproken met de Sportkoepel. 
De belemmeringen zijn al in beeld gebracht. Grootste knelpunt voor sportverenigingen is 
dat de banken geen hypotheken verstrekken aan sportverenigingen zonder een 
garantstelling. Wij onderzoeken welke alternatieve financieringsmogelijkheden er zijn 
voor sportverenigingen. We informeren u hierover in het programma sport dat we in het 
voorjaar van 2016 aanbieden. 
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4. Is het college voornemens haar kennis ten aanzien van concrete 
energiebesparende maatregelen voor sportverenigingen actief onder de aandacht 
te brengen? Bijvoorbeeld met een lijst van energiebesparende maatregelen, 
voorbeelden uit de Groningse praktijk of via een contactpersoon bij de gemeente? 
Zo ja, op welke manier? Zo nee, waarom niet? 

We zijn voortdurend bezig om de duurzaamheid van de sportaccommodaties te 
verbeteren. Dit gaat veelal in overleg met de Gresco en in overleg met de betreffende 
sportverenigingen. Inmiddels zijn er al een flink aantal duurzaamheidsmaatregelen 
gerealiseerd in onze sportaccommodaties (led-verlichting en een pasjessysteem op de 
sportparken, zonnepanelen op daken van een aantal gymlokalen en sporthallen) 

5. Wilt u in overleg met sportverenigingen een bijeenkomst over dit thema 
organiseren waarmee sportverenigingen ideeën kunnen uitwisselen en kunnen 
worden geïnformeerd over alle mogelijkheden om hun sportclub te 
verduurzamen? 

We zullen bij de verenigingen en in overleg met de Sportkoepel inventariseren of hier 
behoefte aan bestaat. Wij gaan ook met de Sportkoepel in gesprek over de mogelijke 
alternatieve financieringsmogelijkheden van duurzame investeringen vo'pr 
sportverenigingen. 

6. Betrekt het college bij energiebesparende maatregelen bij sportaccommodaties 
waar mogelijk ook het bedrijfsleven en Groningse kennisinstellingen? Zo ja, op 
welke manier? Zo nee, waarom niet? Wijst de gemeente sportverenigingen ook op 
deze mogelijkheid? 

De verenigingen moeten zelf de subsidie aanvragen. Het is aan de verenigingen om 
bedrijven te benaderen. We zullen de Groningse kennisinstellingen betrekken bij de 
verkenning naar de mogelijkheden voor de sportverenigingen. 

7. is de aanpak van de Gresco ook mogelijk voor de Groninger sportclubs en zou de 
Gresco een rol kunnen spelen om de kennis van concrete energiebesparende 
maatregelen onder de aandacht te brengen? 

Dat is nu nog niet mogelijk. De Gresco richt zich op gemeentelijke eigendommen. 
Het past niet binnen de huidige financiële kaders van de Gresco om sportverenigingen te 
faciliteren, omdat de verenigingen juridisch gezien geen eigenaar zijn van de 
clubgebouwen. De Gresco wil haar werkterrein verbreden en onderzoekt hoe zij een 
bijdrage kan leveren aan energiebesparing van niet gemeentelijke partijen die zelfde 
energierekening betalen. Waar het de sportclubs raakt zullen we dat via het programma 
Sport communiceren. 

We hopen u zo voldoende geïnformeerd te hebben. 

Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Groningen, 

de burgemeester, de secretaris. 
Peter den Oudsten Peter Teesink 
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sportverenigingen 
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Geachte college, 

Op 1 september jongstleden publiceerde jhet ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en 
Sport (VWS) een nieuwe subsidieregeling "energiebesparing en duurzame energie 
sportaccommodaties'1. Het ministerie wil daarmee sportverenigingen stimuleren 
duurzamer en energiezuiniger te worden. Subsidies kunnen worden aangevraagd voor 
onder méér Led verlichting, isolatie, zonnepanelen en zonneboilers. Daarnaast kunnen 
sportvereniging via de stijging Waarborgfonds Sport (SWS) een borgstelling krijgen voor een 
lening waarmee zij de investering kunnen doen. 

De fracties van Groenlinks en W D zien veel kansen voor Groningse sportverenigingen om 
duurzamer te worden, maar ook flink wat geld te besparen. Volgens het ministerie VWS 
besteden sportverenigingen zo'n 10-20% van de begroting aan de energierekening. 

Er is in 2014 al een start gemaakt door Huis voor de Sport, bouwbedrijf Heijmans en 
SportStroom, zij konden 10 clubs in de provincie te hulp schieten met het project 
'Duurzame sportvereniging'. Huis van de Sport heeft voor het project een startsubsidie 
gekregen van de provincie Groningen. Ook is de gemeente Groningen op gang met de 
Gresco, de gemeentelijke organisatie om ongeveer 250 gemeentelijke gebouwen te 
verduurzamen. 

Graag stellen wij u een aantal vragen: 

1) Bent u het met ons eens dat deze subsidieregeling kansen biedt aan Groningse 
sportverenigingen? En zijn er Groningse verenigingen die gebruik willen maken van deze 
regeling? 

2) Voert het college actief beleid om sportverenigingen te wijzen op dergelijke regelingen 
en hen desgewenst te begeleiden bij het doen van een aanvraag? Zo ja. Op welke manier? 
Zo nee, waarom niet? 

3) Kan het college in overleg met de sportkoepel in kaart brengen welke belemmeringen 
sportverenigingen ervaren bij het doorvoeren van energiebesparende maatregelen? Zo ja, 
op welke manier? Zo nee, waarom niet? 

4) Is het college voornemens haar kennis ten aanzien van concrete energiebesparende 



maatregelen voor sportverenigingen actief onder de aandacht te brengen? Bijvoorbeeld 
met een lijst van energiebesparende maatregelen, voorbeelden uit de Groningse praktijk 
of via een contactpersoon bij de gemeente? Zo ja, op welke manier? Zo nee, waarom niet? 

5) Wilt u in overteg met sportverenigingen een bijeenkomst over dit thema organiseren 
waarmee sportverenigingen ideeën kunnen uitwisselen en kunnen worden geïnformeerd 
over alle mogelijkheden om hun sportclub te verduurzamen? 

6) Betrekt het college bij energiebesparende maatregelen bij sportaccommodaties waar 
mogelijk ook het bedrijfsleven en Groningse kennisinstellingen? Zo ja, op welke manier? Zo 
nee, waarom niet? Wijst de gemeente sportverenigingen ook op deze mogelijkheid? 

7) is de aanpak van de Gresco ook mogelijk voor de Groninger sportclubs en zou de Gresco 
een rol kunnen spelen om de kennis van concrete energiebesparende maatregelen onder 
de aandacht te brengen? 

Wij zien uw antwoorden met belangstelling tegemoet. 

Met vriendelijke groet 

Glimina Chakor Jasper Honkoop 
GroenLinks Groningen W D Groningen 

1 https://www.rijksoverheid.nl/ministeries/ministerie-van-volksgezondheid-welzijn-ensport/ 
nieuws/2015/09/01/landelijke subsidieregeling-voor-energiemaatregelen-sportclubs 


